
مسعود اطیابی کارگردان فیلم سینمایی »هتل« که جایگاه دومین 
فیلم پرفروش سینمای ایران در سال 1402 پس از فیلم »فسیل« را 
از آن خود کرده است، درباره ادامه استقبال از این فیلم همزمان با آغاز 
اکران های نوروز 1403 گفت: به نظرم فیلم »هتل« مانند دیگر آثار 
سینمایی که صاحبان شان عجله ای برای اکران آنلاین آنها ندارند، تا 
زمانی که با استقبال مخاطب مواجه است، می تواند همین شرایط را در 
اکران داشته باشد. ما همزمان اکران های برون مرزی و اکران هایی در 
شهرهای فاقد سالن سینما خواهیم داشت که معتقدیم این اکران ها 

هم همچنان باید ادامه داشته باشند.
وی افزود: قطعا فیلم »هتل« همچنان باید روی پرده باقی بماند و 
فکر می کنم دوستان شورای صنفی نمایش هم متوجه اهمیت احترام 
به نظر مردم هستند. بالاخره در آستانه سال نو هم سینماها همچنان 
نیاز به فیلم های شــاداب  دارند. تا وقتی مخاطب از فیلم اســتقبال 
می کند، اکران آن می تواند ادامه داشته باشد. مضاف  بر اینکه »هتل« 
هنوز پنج ماه نیست که اکران شده است و حداقل تا 10 ماه می تواند 
اکرانش ادامه داشته باشد. ان شالله که همزمان با ورود فیلم های تازه به 

چرخه اکران، مردم همچنان از این فیلم هم استقبال کنند.
اطیابی تأکید کرد: طبیعتا فیلمی که مخاطب نداشته باشد، باید 
از اکران کنار گذاشته شود اما لااقل فیلم »هتل« این شرایط را ندارد 
و فکر می کنم همچنان ظرفیت حضور در ترکیب اکران را داشــته 
باشد. فیلم های جدیدی هم که برای اکران نوروز روی پرده می روند، 
می توانند مخاطبان بسیار بیشــتری را به سینما بیاورند. فیلم هایی 
مانند »هتل« هم مخاطبانی را در طول سال به سینما آورده اند که 
برای فیلم های جدیدتر، مخاطب بالقوه محسوب می شوند. به تعبیری 
همان اندازه که فیلم های جدید مورد استقبال قرار می گیرد، جذابیت 
تکرار تماشای فیلم های خاطره انگیز را هم نمی توان نادیده گرفت. اگر 
مخاطب از فیلم های قدیمی تر رضایت داشته باشد، همچنان برای 

تماشای همان فیلم ها هم به سینما می آید.
وی افزود: فیلم هایی مانند »هتل« فیلم هایی هستند که باید در 
سالن سینما و به صورت جمعی دیده شوند و از آن جنس فیلم هایی 
نیستند که در قاب تلویزیون دیده شوند، به همین دلیل مخاطبانی 

هم که تا امروز فیلم را ندیده اند، شــاید بخواهند فرصت تماشــای 
جمعی آن را از دســت ندهند. تعطیلات نوروز و ماه مبارک رمضان، 
از این منظر، فرصتی برای جذب مخاطبان جدید برای فیلم »هتل« 
محسوب می شود. اطیابی درباره پیش بینی خود از احتمال سبقت 
گرفتن فروش »هتل« از فیلم »فسیل« در ادامه اکران گفت: شخصا 
خیلی قائل به پیشی گرفتن یا نگرفتن فیلم ها از یکدیگر نیستم. کما 
اینکه فیلم »فسیل« هم مخاطبان خود را به سالن های سینما جذب 
می کرد و هم گام با ما فروش خوبی داشــت به همین دلیل خیلی به 
رقابت در این عرصه اهمیت نمی دهم. البته اینکه ما در مقطع زمانی 
کوتاه تری این میزان مخاطب را به سالن سینما کشانده ایم، جذابیت 
بالاتری دارد. اینکه در کمتر از 6 ماه بالغ بر 6 میلیون مخاطب این فیلم 
را تماشا کرده اند، تقریبا در تاریخ سینمای ایران سابقه نداشته، حتی 
فیلم »عقاب ها« هم در سال اول اکرانش، این میزان مخاطب نداشته 
است. امیدواریم این استقبال تداوم داشته باشد و فکر می کنم »هتل« 

حداقل تا 6 ما دیگر می تواند به اکران خود ادامه دهد.
کارگردان فیلم ســینمایی »هتل« در واکنش بــه طرح برخی 
انتقادات درباره قدرت گرفتن جریان تولید و اکران فیلم های کمدی در 
سینمای ایران هم گفت: چه کسانی این انتقادات را مطرح می کنند؟  
آیا مردم نسبت به این جریان، منتقد هستند؟ برخلاف نظر منتقدان 
این جریان، بنده معتقدم که سینمای ایران رو به رشد است. این مساله 
هم هیچ ارتباطی به یک ژانر خاص ندارد. فیلم خــوب، فارغ از ژانر 
می تواند مخاطب داشته باشد. در هر ژانری امروز فیلم خوب ساخته 
شود، قطعا در اکران موفق می شود و در هر ژانری هم فیلم عقب  مانده 

ساخته شود، مردم به آن اقبالی نشان نخواهند داد.
وی افزود: حتی تعداد ٧ الی ۸ نفری که از اعضای خانواده سینما، 
این جنس انتقــادات را مطرح می کنند هم نمی توان همه ســینما 
دانست. خانواده سینما بیش از ۵ هزار نفر عضو دارد که بخش عمده ای 

از آن ها توقع دارند ما تولید فیلم های کمدی را ادامه بدهیم.
اطیابی در پاســخ به اینکه با توجه به ســابقه ای که در سینمای 
اجتماعی داشته، آیا تمایلی به ساخت فیلم های غیرکمدی ندارد هم 
گفت: قطعا تمایل دارم و ان شالله هم خواهم ساخت اما فعلا احساس 

می کنم نیاز مردم و جامعه امروز، فیلم کمدی است. جامعه امروز نیاز 
به مفرح بودن دارد و سینمای کمدی در این زمینه عملکرد بهتری 
دارد. در جشنواره فجر امسال هم دیدیم که فیلم های موفق که مورد 
توجه هم قرار گرفتند، آثار کمدی بودند. به نظر می رسد فیلمسازان ما 

هم ژانر کمدی را جدی تر گرفته اند.
وی افزود: من انبوه فیلم ها با موضوع دفاع مقدس را در این سال ها 
دیده ام که به نظر می رسد خود فیلمسازان شــان هم کار خودشان 
را جدی نگرفته بودند! در ژانرهای دیگر هم همین شــرایط را شاهد 
هستیم اما به نظر می رسد فیلمسازان ما در سینمای کمدی، به شدت 
حوزه فعالیت خودشــان را جدی گرفته اند و به همین دلیل سطح 
ساختاری و محتوایی آثار خود را در این سال ها بالاتر برده اند. حتی 
امروز محتوای غنی تــری هم در فیلم های کمدی مــا وجود دارد و 
حرف های اجتماعی و غیراجتماعی مهمی در این آثار مطرح می شود 

که در ژانرهای دیگر خیلی خام مطرح می شود.
اطیابی ادامه داد: یک فیلم دفاع مقدسی شاید با بودجه 30 میلیارد 
تومانی کلید خورده باشد اما مخاطب متوجه می شود که بیش از 1۵ 
میلیارد تومان برای آن هزینه نشده و احتمالا باقی این بودجه، سود 
دوستان در فرآیند تولید بوده است! این اتفاق خوبی نیست. یک فیلم 
تک لوکیشن با چند هنرور را نمی توان به نام فیلم دفاع  مقدسی و یا 
هر ژانر دیگری به مخاطب تحمیل کرد. مــردم متوجه کم کاری ها 
و کم فروشی های ما می شــوند. هر چقدر هم برخی از این دوستان 
بخواهند سینمای کمدی را تخریب کنند و بکوبند، بازهم این سینما 

مسیر خودش را ادامه می دهد.
این کارگردان تأکید کرد: ما برای سال های پیش رو حداقل به ۵0 
فیلم کمدی خوب نیاز داریم و اصلا قائل نیستم که فضا برای تولید 
این دست آثار اشباع شده است. نه فقط فضا اشباع نشده که ما هنوز در 
تولید فیلم کمدی، به مرحله سیراب کردن مخاطبان هم نرسیده ایم. 
دو فیلم »فسیل« و »هتل«  به عنوان دو فیلم پرفروش سال گذشته، 
تنها به اندازه  دو سانس دو ســاعته نیاز مخاطبان را برطرف کرده اند 
در حالی که در طول یک سال حداقل به 10 برابر این ظرفیت برای 
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